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Tisztelt önkormányzati és civil szervezeti tisztségviselők! Kedves Barátaink! 

  

Néhány visszajelzés, észrevétel, kérdés és kérés érkezett a legutóbbi körlevéllel kapcsolatban, például 
arra vonatkozóan, hogy miért nem szervezünk az árvízkárosult gyermekek részére ideiglenes 
magyarországi ideiglenes befogadást és elhelyezést. Ezek a felvetések mind arra irányulnak, hogy mi 
lehetne a segítségnyújtás leghatékonyabb módja. Ezzel összefüggésben szükségesnek tartjuk, hogy 
további felvilágosítást adjunk az ügy hátteréről. 

A lengyel árvízkárosultak megsegítésére vonatkozó felhívásunk előtt alaposan tájékozódtunk Felföldi 
Mária OLÖ elnökkel egyetemben a tekintetben, hogy jelenleg mire van leginkább szükség 
Lengyelországban. Azzal szembesültünk, hogy az élelmiszerellátással nincsen gond. Ahol minden 
készletet és tartalékot elmosott a víz, ott az állam és a segélyszervezetek megfelelő módon tudják 
biztosítani az érintettek természetben történő segélyezését és ellátását. 

Aki látta a megrázó képeket a lengyelországi árvíz által leginkább sújtott településekről, az két dologgal 
szembesült: a pusztítás, a károkozás iszonyatos anyagi mértékével, illetve azzal, hogy az áradat egész 
épületeket, épületrészeket sodort el vagy tett nehezen helyrehozható módon lakhatatlanná. Ennek 
következtében a helyreállításhoz rendkívül sok pénzre és építőanyagra lesz szükség. E két dolog az, 
amiből komoly hiány mutatkozik, amire a lengyel tévécsatornák is többször felhívták a figyelmet. 

Ami az építőanyagot illeti, az effajta adományok rendelkezésre bocsátását nyilván csak az országon és 
még inkább a szűkebb régión belül lehet könnyebben megoldani és kivitelezni. Magyarországról 
építőanyagot küldeni kevésbé tűnik jó ötletnek, mint pénzbeli adományt biztosítani. 

Az iskolás gyerekek Magyarországon történő fogadása azért tűnik nehezen kivitelezhetőnek, mert 
jelenleg iskolaidő van. Az oktatás zajlik, még ott is, ahol most esetleg nagyon nehéz körülmények 
között történik mindez, és a gyerekek sem mind otthonról mennek az iskolába. A felnőttekre az 
újjáépítésnél és az árvíz által tönkretett munkahelyek újraindításánál van szükség. Az utaztatásra és a 
gyerekek, családok ellátására költött pénzt a véleményünk szerint inkább adományként lenne célszerű 
odaadni. Természetesen ettől függetlenül, ha valaki szeretné megszervezni a kapcsolatfelvételt a 
leginkább károsult települések vezetőivel és felajánlani gyerekek, családok vagy akár idősebb 
személyek átmeneti befogadását, továbbá – valós igény esetén – összefogná a dolog kivitelezését és 
lebonyolítását, az nagyon méltánylandó és elismerésre méltó dolog lenne. 

A fentebb részletezett körülményekkel és okokkal szembesülve úgy döntöttünk, hogy az általunk 
közzétett felhívás pénzbeli adományok gyűjtését célozza a magyarországi lengyelek és magyar barátaik 
körében. Remélem, hogy újabb körlevelünk átláthatóbbá, érthetőbbé tette, hogy miért ez a megoldás 
tűnik a segítségnyújtás leghatékonyabb módjának. 
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